

國立中山大學

第二次教師行使校長候選人同意權投、開票須知

- 一、時間：113年5月29日(星期三)上午8時起至下午4時止(中午不休息)。
- 二、地點：行政大樓二樓玄關。
- 三、行使同意權人資格：投票當日前15個工作日(113年5月8日為統計基準日)之本校編制內專任講師以上教師(不包括借調、全職進修及其他事由留職停薪者、停聘者)。
- 四、領、投票方式：
 - (一)請行使同意權人攜帶「國立中山大學第二次公告教師行使校長候選人同意權投票通知單及注意事項」(未攜帶通知單者得領票)及有效身分證明文件正本(本校服務證或國民身分證或駕駛執照等可資證明之文件,未帶證件者,不得領票),親自簽名領票、投票,以無記名方式分別對每位候選人逐一行使同意權,並以國立中山大學第八任校長遴選委員會提供之工具圈選。
 - (二)選舉人如不克親自投票,得出具委託書,委託本校編制內專任講師以上教師代理行使同意權之投票。但每一受託人以接受一人委託為限。
- 五、選票按校長候選人分別印製不同顏色選票：
 - 1號校長候選人王兆璋教授選票顏色為藍色；
 - 2號校長候選人劉說安教授選票顏色為粉紅色；
 - 3號校長候選人黃義佑教授選票顏色為綠色；
 - 4號校長候選人周明奇教授選票顏色為黃色；
 - 5號校長候選人李志鵬教授選票顏色為白色。每張選票僅有一名候選人,印有「同意」、「不同意」欄位,請依個人投票意向圈選「同意」或「不同意」其中一個欄位(圈選二個

欄位或無法辨識圈選意向之選票為無效票)，圈選後選票請依顏色區分投入相對應顏色之票匱。

- 六、開票日期及地點：113年5月29日下午4時投票截止後，隨即在國立中山大學行政大樓二樓玄關公開開票。
- 七、開票及同意票數計算：
 - (一)開票時5個票匱同時整票，投錯票匱之選票仍屬有效票，並應先行歸位後再開票。
 - (二)同意票達出席投票人數五分之二以上者為通過；不同意票及無效票超過五分之三者為不通過，每位通過資格審查之校長候選人之開票至確定通過或不通過時應即中止，且不公布票數結果。
- 八、有效票與無效票之認定依據「公職人員選舉選舉票有效與無效之認定圖例」（如附件）辦理。
- 九、選務監督督導小組：由本校第八任校長遴選委員會黃三益委員、楊靜利委員、薛佑玲委員及游淙祺委員4位委員擔任。
- 十、如有其他未盡事宜，悉依國立中山大學第八任校長遴選委員會第4次會議決議辦理。

Notices on Faculty’s Exercising the Right of Consent for Presidential Candidates and Ballot Counting (second call)

1. Date/Time: **May 29**, 2024(Wed.), from 8 am to 4 pm
2. Venue: the lobby on the 2nd Floor of the Administration Building
3. Eligible voters: full-time faculty (lectures or above) within the manning quota, excluding those currently on secondment or unpaid leave, studying full time, and being suspended. (Note: The number of eligible voters was tallied by the Office of Personnel Services fifteen working days before the voting date, as of **May 8**, 2024.)
4. Procedure for collecting and casting ballots
 - (1) Eligible voters shall bring their valid identification (the NSYSU ID card, National ID card, driver’s license, etc.) with the *Notices on Faculty’s Voting for Presidential Candidates* to collect blank ballots with their signing, and then cast their anonymous ballots by using a voting stamp provided by the Eighth Presidential Candidate Committee (PSC). Please note that those without their valid ID shall not collect their ballots.
 - (2) Faculty unable to cast ballots in person may authorize another faculty as a proxy with a letter of authorization. Each faculty member shall only act as one proxy.
5. **Five** blank ballots come in different colors, with **blue for Dr. Wang, Chau-Chang (No. 1)**, **pink for Dr. Liou, Yuei-An (No. 2)**, **green for Dr. I-Yu Huang (No. 3)**, **yellow for Dr. Mitch, Ming-Chi Chou (No. 4)**, and **white for Dr. Chih-Peng Li(No. 5)**; each blank ballot contains only one presidential candidate, with a column of “Agree” or

“Disagree” for stamping. (Note: Ballots with both “Agree” and “Disagree” stamped or with an unidentifiable choice shall be deemed invalid.) Stamped ballots shall be cast into the boxes of corresponding colors.

6. Date, time and venue of ballot counting: Ballots shall be counted on-site (the lobby on the 2nd Floor of the Administration Building) soon after the voting period ends at 4pm on **May 29** (Wed.), 2024.
7. Procedure of Counting Ballots
 - (1) five boxes of ballots shall be opened to compile at the same time, and those cast in the wrong box shall still be deemed valid and compiled with the ballots of the same color before the counting.
 - (2) A candidate receiving more than two-fifths of “Agree” ballots shall be deemed an eligible presidential candidate, whereas one receiving more than three-fifths of “Disagree” and invalid ballots shall be deemed ineligible. The counting shall immediately stop once the eligibility or ineligibility of the candidates is confirmed, and the number of ballots shall not be announced.
8. The validation of a ballot shall be determined and handled in accordance with the *Illustrative Samples of Recognizing Validation of a Ballot in Public Official Elections* (the Appendix).
9. Three members from the PSC shall oversee the counting affairs: Ching-Li YANG, San-Yih HWANG, Yow-Ling SHIUE, Chung-chi YU.
10. Matters not covered herein shall be handled in accordance with the resolutions made at the fourth PSC meeting.